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واردات برق ایران بیش از صادرات است
مدیرعامل شرکت توانیر گفت: اولویت وزارت نیرو تامین برق 
داخل کشور است و در حال حاضر میزان واردات برق بیش از 
صادرات است.  مصطفی رجبی مشهدی، در گفت وگو با ایلنا 
تأمین برق مورد نیاز مردم ایران را اولویت اصلی وزارت نیرو 
، میزان واردات  اعلام کرد و خاطرنشان ساخت: در حال حاضر

برق به ایران بیش از صادرات است.  
کستان  وی در خصوص تمدید قرارداد تبادل برق با کشور پا
تعهدات  چارچوب  در  گذشته  سال  قرارداد  این  گفت: 
بین المللی و توافق های دوجانبه بین دو کشور منعقد شده 
و برای سال آینده نیز تمدید شده است و بر اساس آن میزان 
صادرات برق مطابق قبل است و به لحاظ حجم تغییرات 
جدی نداشته و میزان عملکردی صادرات کمتر از ظرفیت 
خطوط انتقال احداث شده است.  سخنگوی صنعت برق 
کستان کمتر از  اظهار داشت: میزان صادرات برق به کشور پا
توافق قراردادی و در شرایط و ساعاتی که ظرفیت مازاد داشته 
باشیم متناسب انجام می شود و میزان تبادل فعلی تأثیری بر 
ناترازی کنونی ندارد.  وی با تصریح اینکه وزارت نیرو و صنعت 
گفت:  گاه است  کامل از شرایط دشوار فعلی آ برق به  طور 
همکاران صنعت برق با درک این شرایط حساس، تمام تلاش 
خود را به کار بسته اند که با تحویل سوخت گاز بیشتر نیروگاه ها 
مشکلات تامین برق به حداقل برسد.  سخنگوی صنعت برق 
کید کرد: در شرایط کنونی، وزارت نیرو برای جبران  در پایان تا
کمبودهای داخلی، اقدام به واردات برق از کشورهای همسایه 
و در شرایط کنونی میزان واردات برق از صادرات بیشتر است. 

آغاز ترخیص خودروهای برقی از گمرک
کسی های  رئیس کل گمرک گفت: بخش زیادی از اتوبوس و تا
برقی در بندر شهید رجایی ترخیص شده و در ترخیص آنها 
هیچ مشکلی نیست. فرود عسگری، رئیس کل گمرک ایران 
امروز در جمع خبرنگاران درباره درآمدهای گمرکات در سال 
آینده اظهار کرد: واردات خودرو درآمدهای گمرکی را تحت تأثیر 
قرار می دهد مجلس رقم ۳ میلیارد یورو را برای واردات خودرو 
ح کرد و این امر درآمدهای گمرک را به میزان چشمگیری  مطر
افزایش می دهد و گمرک حدود ۲۶۴ همت از محل کل واردات 
به کشور در سال آینده درآمد خواهد داشت. معاون وزیر 
اقتصاد همچنین از ترخیص خودروهای برقی خبر داد و افزود: 
کسی های برقی در بندر شهید  بخش زیادی از اتوبوس و تا

رجایی ترخیص شده و در ترخیص آنها هیچ مشکلی نیست. 
کیدی که وجود داشت این بود که  وی ادامه داد: تنها تأ
بابت حقوق ورودی آنها ضمانت نامه بانکی داده شود که 
که تا ۲۵ بهمن این  کثر تا ۱۵ به همن است  مهلت آن حدا
مهلت تمدید می شود و حدود ۱۱۹ دستگاه اظهار شده است. 
عسگری در ادامه گفت: همه مرزهای مهم کشور به دستگاه 
کنون ۳۱ دستگاه ایکس ری در  ایکس ری مجهز هستند. ا
گمرکات مهم کشور وجود دارد، سه دستگاه در بندرعباس 
فعال است و در گمرکات دوغارون، سرخس، لطف آباد و بازرگان 
نیز دستگاه ایکس ری مستقر است. از این تعداد ۱۴ دستگاه در 
مالکیت دولت قرار دارد، یک دستگاه هم در آینده نزدیک در 
بیله سوار افتتاح خواهد شد. وی اظهار کرد: ۷۰ درصد واردات 
کالا به کشور ما شامل کالاهای اساسی می شود. تمام کالای 
اساسی که ثبت سفارش شده باشد و به گمرک اظهار شود 
گر کد رهگیری بانک هم نداشته باشد گمرک صد در  حتی ا

صد ترخیص می کند. 

متقاضیان مسکن ملی پرند ۴۰ میلیون واریز کنند

ح نهضت ملی  شرکت عمران پرند از برخی متقاضیان طر
مسکن درخواست کرد تا دهمین مرحله از سهم آورده خود 
را به مبلغ ۴۰ میلیون تومان واریز کنند. شرکت عمران شهر 
جدید پرند با ارسال پیامکی از برخی متقاضیان طرح نهضت 
ملی مسکن درخواست کرد تا دهمین مرحله از سهم آورده 
خود را به مبلغ ۴۰ میلیون تومان واریز کنند و موجودی خود را 
تا سوم به همن ماه به ۴۰۰ میلیون تومان برسانند. در پیامکی 
که با این مضمون برای برخی متقاضیان ارسال شده آمده 
است: »متقاضی محترم نهضت ملی مسکن آقای/خانم...، 
تا تاریخ سوم به همن ۱۴۰۳ ساعت ۰۰: ۰۰ مهلت دارید آورده 
مرحله ۱۰ به همبلغ ۴۰۰۰۰۰۰۰۰ ریال )۴۰ میلیون تومان( و در 
مجموع مبلغ ۴۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ریال )۴۰۰ میلیون تومان( را به شماره 
حساب... نزد بانک مسکن واریز نمایید.« همچنین از برخی 
متقاضیآنکه پروژه آنها به پیشرفت بالای ۹۰ درصد رسیده 
درخواست شده تا آورده خود را به ۷۰۰ میلیون تومان برسانند. 
سه روز قبل نیز اداره راه و شهرسازی استان تهران از متقاضیان 
نهضت ملی مسکن این استان درخواست کرد تا پایان ماه 
جاری آورده خود را به ۳۵۰ میلیون تومان افزایش دهند. با 
توجه به تامین هزینه های ساخت واحدهای مسکن ملی 
از دو طریق آورده و تسهیلات بانکی، روند تزریق سهم آورده 
معمولا هر سه ماه یک بار انجام می شود. در حال حاضر مبلغ 
تسهیلات بانکی به ۶۵۰ میلیون تومان رسیده و مابقی هزینه 
کنون حدود  ساخت توسط متقاضیان تامین می شود. هم ا
۸۰۰ هزار واحد مسکن ملی در سراسر کشور به مرحله اجرا 
رسیده که در مراحل فیزیکی مختلفی به سر می برند. تعداد 
محدودی از این واحدها تا قبل از آغاز به کار دولت چهاردهم 
افتتاح شد اما برخی دیگر به دلیل طولانی شدن فرآیند و 
افزایش تورم با کندی در فرآیند اجرا مواجه است. طبق برخی 
برآوردها در حال حاضر هزینه ساخت هر متر مربع ازواحدهای 
نهضت ملی مسکن به ۱۸ میلیون تومان رسیده، در حالی 
که سال ۱۳۹۹ یعنی اوایل آغاز این پروژه هزینه ساخت ۲.۷ 

میلیون تومان اعلام شده بود. 

اخبار

۴ عامل افت کیفیت اینترنت
مدیرعامل شرکت ارتباطات زیرساخت گفت: 
تجهیزات فیلترینگ، استفاده از فیلترشکن ها و 
ایجاد آلودگی در شبکه، محدودیت های اعمال 
ک شدن ای.پی ایران  شده بر بستر اینترنت، بلا
به دلیل حملات Ddos و تحریم از جمله مواردی 
کیفیت اینترنت  که منجر به آسیب به  است 
کبری در نشست »اینترنت،  شده است.  بهزاد ا
فیلترینگ ما و شما پسافیلترینگ« که توسط 
کمیسیون فناوری اطلاعات و ارتباطات اتاق 
بازرگانی ایران برگزار شد، گفت: توسعه اینترنت 
نسل سوم و چهارم سال ۹۳ در کشور آغاز شد و 
ما در مدت زمان کوتاهی شاهد گسترش پوشش 
این فناوری در کشور بودیم و حتی جاده های 
کشور نیز زیر پوشش قرار گرفتند. وی افزود: مدتی 
بعد رشد ترافیک شدت گرفت. از سال ۹۵ تا سه 
سال بعد رشد خوبی را تجربه کردیم و زمانی که 
ترافیک مصرفی کشور را پایش می کردیم حدودا 
سالیانه رشد ۷۰ درصدی را داشتیم. سال ۹۸ 
نیز با شیوع کرونا این رشد سرعت گرفت.  وی 
گفت: این رشد تقریبا بالاتر از متوسط جهانی 
بود تا اینکه محدودیت ها در سال ۱۴۰۱ رخ داد 
و ما کاهش شدیدی را در ترافیک دیتا داشتیم. 
سپس با یک شیب ملایمی به سمت رشد حرکت 
کردیم و تازه به وضعیت نزدیک تابستان ۱۴۰۱ 
رسیده ایم. به طور متوسط در چندین سال 
اخیر رشد ترافیک دیتا در دنیا بین ۲۵ تا ۳۰ درصد 
است. البته ایران در ۲ و نیم سال گذشته نه تنها 
رشدی را تجربه نکرده بلکه یک بازگشت به عقب 
کبری تصریح کرد: این اتفاق  را نیز داشته است.  ا
آسیب جدی به صنعت تلکام کشور زد و باعث 
کوچک تر شدن این بخش شد. سرمایه گذاری 
در شبکه ارتباطی کشور به شدت کاهش پیدا 
کرد و الان شاهد آن هستیم که کل بخش تلکام ما 
کمتر از ۲۰۰ هزار میلیارد تومان باشد در حالی که 
کل این عدد نصف سود یکی از شرکت های بزرگ 
حوزه بورس است. بخش تلکام ضعیف شده و 
آسیب جدی به توسعه کشور می زند.  مدیرعامل 
شرکت ارتباطات زیرساخت افزود: صنایع دنیا در 
حال حرکت به سمت تحول هستند اما ما در این 
حوزه بسیار عقب مانده ایم و زیرساخت های ما 
به روزرسانی نشده است. ما در بخش ارتباطات 
کید  ثابت اصلا وضعیت مناسبی نداریم.  وی با تا
که محدودیت ها بر اینترنت  بر اینکه آسیبی 
داشت به این موارد ختم نمی شود، افزود: آسیبی 
کیفیت اینترنت وارد شده بخش های  که به 
متعددی دارد و نمی توان آن را محدود به یک 
کیفیت  بخش دانست. برخی رسانه ها دلیل 
پایین اینترنت را تجهیزات فیلترینگ می دانند. 
نه اینکه این تجهیزات بی تاثیر باشند اما عوارض 
جانبی آن بیشتر تاثیرگذار بوده و باعث شده 
بخش قابل توجهی از کاربران از فیلترشکن ها 
استفاده کنند و روشن بودن این ابزار باعث 
کندی و اختلال در برخی از سایت ها می شود، 
که برخی از سایت های داخلی به درخواست  چرا
دستگاه یا نهادهای نظارتی با فیلترشکن قابل 
دسترسی نیستند.  معاون وزیر ارتباطات افزود: 
موضوع دیگر آلودگی شدیدی است که به این 
واسطه ایجاد شده و در پایش های ما مشخص 
آلودگی چقدر شدید است.  که اوضاع  است 
پایش لحظه ای نشان می دهد مثلا روز گذشته 
ج از  ۱۱ هزار و ۷۴۵ حمله از داخل ایران به خار
ایران داشتیم و امروز تا کنون ۶ هزار و ۴۲۸ حمله 
است.  پایش  حال  هر  لحظه ای  که  داشتیم 
حملات از خارج به داخل کشور امروز ۱۳۷ حمله 

بوده است. 

بورس دوباره رکورد شکست
دیروز شاخص کل بازار سرمایه با صعود 
حدود ۵۰ هزار واحد برای اولین بار وارد کانال 
۲. ۹ میلیون واحد شد. در هجدهمین روز 
دی ماه ۱۴۰۳ شاخص کل بورس اوراق بهادار 
تهران ۴۹ هزار و ۹۰۵ واحد افزایش یافت و به 
رقم دو میلیون و ۹۲۲ هزار و ۱۶۳ واحد رسید. 
پس از افت بورس در روزهای ۸ تا ۱۰ دی ماه، 
طی شش روز کاری اخیر این بازار رشد کرده 

و وارد کانال ۲. ۹ میلیون واحد شده است. 
روز سه شنبه شاخص هم وزن نیز ۱۷ هزار 
و ۸۷۲ واحد افزایش داشت و در عدد ۹۰۵ 
هزار و ۱۳۱ واحد ایستاد. در چهارمین روز 
هفته تعداد سهام مثبت بورس ۳۲۸ عدد و 
سهام منفی ۶ عدد بود. به طور کلی بازار ۱. ۷۴ 
درصد افزایش داشت. روز سه شنبه حدود 
۴۶۹ هزار فقره معامله به ارزش بیش از ۱۴ 

هزار میلیارد تومان در بازار سهام انجام شد. 
فارس، فملی و فولاد به ترتیب بیش ترین 
تاثیر مثبت را بر شاخص بورس داشتند. از 
کنش نیز می توان به وبملت،  نمادهای پرترا
ثفارس و وبصادر اشاره کرد. روز ۱۸ دی ۱۴۰۳ 
شاخص فرابورس ایران نیز ۴۰۱ واحد افزایش 
یافت و به ۲۶ هزار و ۸۷۶ واحد رسید. تعداد 
معاملات دیروز فرابورس ۳۳۶ هزار فقره و 
ارزش آن ۹۱ هزار میلیارد تومان بود. بپاس، 
را بر  وسپهر و هرمز بیش ترین تاثیر مثبت 
شاخص فرابورس داشتند. خبرنا، کربن و خاور 
کنش فرابورس بودند.  نیز از نمادهای پرترا
بازار سهام از روز دوم آبان روند صعودی به 
خود گرفته و در ادامه رکوردهای جدیدی 
را به ثبت رساند. تا جایی که در این مدت 
شاخص کل بورس حدود ۴۰ درصد رشد کرد 
که بیش ترین میزان بازدهی را در مقایسه 
، سکه و طلا از آن  با بازارهای رقیب مثل ارز

خود کرد. 

آرمان ملی: صبح روز گذشته بحث درباره تفکیک وزارت 
راه و شهرسازی در مجلس با قید یک فوریت مورد بررسی قرار 
، این  گرفت. برخی از نمایندگان ضمن مخالفت با این امر
فرآیند را اقدامی در مسیر حرکت به عقب می دانستند، اما 
در مقابل موافقان نیز بر این اعتقاد بودند که اساسا ادغام 
دو وزارت راه و مسکن در گذشته کار اشتباهی بوده و باید 
به مسیر درست برگردیم. کارشناسان بر این باور هستند 
که وزارت راه و شهرسازی گستره ای از حوزه های متنوع با 
موضوعات مختلف است که سهم عمده ای در اقتصاد کشور 
برعهده دارد، این مسئله به ویژه در بخش مسکن حائز 
اهمیت بیشتری است و نیاز به تمرکز افزون تری دارد، لذا باید 
ضمن بررسی های دقیق و کارشناسی شده، پیش از اجرای 
آن با رعایت تمام جوانب و جلوگیری از تحمیل هزینه های 

احتمالی بیشتر نسبت به انجام آن تصمیم نهایی را گرفت. 
گزارش »آرمان ملی«، وزارت راه و شهرسازی یکی  به 
وظیفه  که  است  ایران  در  کلیدی  وزارتخانه های  از 
حوزه های  بر  نظارت  و  برنامه ریزی  سیاست گذاری، 
زیرساختی نظیر حمل ونقل، مسکن و شهرسازی را بر عهده 
دارد. در سال های اخیرمرتباً بحث تفکیک این وزارتخانه به 
دو وزارتخانه مستقل )وزارت راه و وزارت مسکن و شهرسازی( 
مطرح شده است. برخی از کارشناسان با توجه به گستردگی 
وظایف وزارت راه و شهرسازی و متنوع بودن حوزه های 
تحت پوشش آن شامل حمل ونقل جاده ای، ریلی، هوایی، 
دریایی، مسکن و شهرسازی معتقدند مدیریت مطلوب 
بر این حوزه های نیازمند تفکیک آن به دو بخش است، 
اما گروهی نیز بر این باور هستند که جداسازی وزارت راه و 
شهرسازی در شرایط کنونی باعث هزینه تراشی های بیشتر 
و تعدد در تصمیم گیری در موضوعات مرتبط به هم خواهد 

شد. 

   تمرکز بر تخصص
کارشناسان معتقدند، تفکیک وزارت راه و شهرسازی 
می تواند به ایجاد دو وزارتخانه مستقل منجر شود که هر 
یک بر اساس تخصص های خود به مسائل مربوط به راه و 
شهرسازی بپردازند، تفکیک این وزارتخانه بزرگ می تواند 
به بهبود کیفیت تصمیم گیری و اجرای پروژه ها کمک کند 
و در نتیجه هر وزارتخانه می تواند به صورت مستقل و با 
تمرکز بیشتری بر روی پروژه های خود فعالیت کند، این 
موضوع می تواند به تسریع در روند اجرای پروژه ها و کاهش 
زمان های تأخیر کمک کند. به علاوه جداسازی وزارتخانه 
حوزه های  در  بهتری  مدیریت  و  برنامه ریزی  به  مذکور 
مختلف منجر خواهد شد و این مهم با توجه به چالش های 
موجود در حوزه مسکن و راه، این تفکیک می تواند به 
توسعه پایدار و متوازن تر کمک کند. گروهی از کارشناسان 
امکان  مستقل،  وزارتخانه های  ایجاد  با  معتقدند،  نیز 
جذب سرمایه گذاری های خصوصی و خارجی در هر یک از 
حوزه های مسکن و راه افزایش می یابد، این موضوع می تواند 
به بهبود زیرساخت ها و پروژه های مسکن کمک کند. به گفته 
گروهی از صاحب نظران، با توجه به بحران مسکن در ایران 
و ضرورت توسعه سیاست های ویژه در این حوزه، تفکیک 
وزارتخانه می تواند به تقویت برنامه ریزی و اجرای پروژه های 

مرتبط با مسکن کمک کند. 

   معایب احتمالی 
ح نیز بر این  از سوی دیگر برخی از مخالفان اجرای این طر

اعتقاد هستند که، تفکیک وزارتخانه ها ممکن است به افزایش 
هزینه های اجرایی و اداری منجر شود، در حقیقت ایجاد 
دو وزارتخانه جدید نیازمند منابع مالی و انسانی بیشتری 
است که می تواند فشار بیشتری بر بودجه دولت وارد کند، 
همان گونه که پیش از این نیز این احتمال در باره جدایی 
تفکیک وزارت بازرگانی و صمت گفته شده بود. همچنین 
یکی از چالش های اصلی تفکیک، احتمال عدم هماهنگی 
بین دو وزارتخانه جدید است، این موضوع می تواند به بروز 
مشکلاتی در اجرای پروژه ها و برنامه ریزی های مشترک منجر 
شود یا شاید در مراحل ابتدایی تفکیک، ممکن است پروژه ها 
با تأخیر مواجه شوند. تغییرات ساختاری و اداری می تواند 
زمان بر باشد و این موضوع ممکن است بر روند اجرای پروژه ها 

تأثیر منفی بگذارد. 

   موفقیت مشروط
با توجه به مزایا و معایب مطرح شده، تأثیر تفکیک وزارت 
راه و شهرسازی بر پروژه های مسکن و راه به عوامل مختلفی 
گر این تفکیک به درستی مدیریت شود و  بستگی دارد. ا
برنامه ریزی های لازم برای هماهنگی بین دو وزارتخانه انجام 
گیرد، می تواند به پیشرفت پروژه ها و بهبود کیفیت خدمات 
گر تفکیک به صورت نامناسب  ، ا منجر شود. از سوی دیگر
و بدون برنامه ریزی کافی انجام شود، ممکن است به بروز 
مشکلاتی در اجرای پروژه ها و کاهش کیفیت خدمات منجر 
شود. بنابراین، موفقیت این اقدام به مدیریت صحیح و 
هماهنگی بین دو وزارتخانه جدید بستگی دارد. قطعاً برای 
بهره برداری بهینه از این اقدام، نیاز به برنامه ریزی دقیق و 
مدیریت مؤثر وجود دارد که البته باید حتماً هدف اصلی 
پایدار  توسعه  و  شهروندان  زندگی  کیفیت  بهبود  یعنی، 

زیرساخت ها باشد. 

   نماینده مخالف
مهرداد لاهوتی نماینده لنگرود در مجلس شورای اسلامی 
ح تفکیک  در جلسه علنی به عنوان مخالف یک فوریت طر
وزارت راه و شهرسازی اظهارکرد: در گذشته وزارت مسکن 
کوچک شدن دولت  که برای  و شهرسازی وجود داشت 
در وزارت راه و شهرسازی ادغام شد و به یک وزارتخانه راه 
و شهرسازی تبدیل شد حالا ما می خواهیم دوباره به قبل 
بازگردیم. وی ادامه داد: ما با این کار مجددا وظایف قبلی را 
منتقل می کنیم وظیفه وزارت مسکن سیاست گذاری در بخش 
مسکن است و قرار نیست وزارت مسکن برای مردم مستقیما 
خانه بسازد بلکه قرار است در این حوزه سیاست گذاری داشته 
باشد. لاهوتی گفت که با تفکیک وزارت راه و شهرسازی، دولت 
بزرگ تر می شود باید هزینه های جاری دولت را کم کرد نه 
این که دولت را بزرگ تر کرد. علاوه بر آن این کار خلاف اصل ۷۵ 

بوده و بار مالی به دولت تحمیل می کند. 

   اشتباه پیشین!
هادی قوامی نماینده اسفراین در مجلس شورای اسلامی 
به عنوان موافق یک فوریت گفت: از همان ابتدا ادغام وزارت 
راه و مسکن اشتباه بود و باید به مسیر درست برگردیم. در همه 
جای دنیا این وزارتخانه ها جدا هستند چون اساسا موضوع 
زیرساخت مهم است. وی اضافه کرد: نتیجه وضعیت فعلی 
این است که پروژه ها دیرتر به بهره برداری رسیده و با تورم 
سرسام آور هزینه های اضافی به پروژه ها تحمیل می شود. 
فواید  برشمردن  با  اسلامی  شورای  مجلس  نماینده  این 
تفکیک وزارت راه و شهرسازی گفت که با این تفکیک بهره وری 
افزایش پیدا کرده و این دو وزارتخانه چابک تر می توانند 
اقدامات شان را انجام داده و به اهداف برسند. تفکیک وزارت 

راه و شهرسازی بار مالی برای دولت ندارد. 

ح تفکیک وزارت راه و شهرسازی گزارش »آرمان ملی« از بررسی طر

وزارت راه و شهرسازی در نوبت جدایی
   عیارسنجی تفکیک وزارت راه و شهرسازی

وزیر امور اقتصادی و دارایی از حسابرسی 
٩٢٥ هزار اظهارنامه مالیات بر درآمد مستغلات 
اجاری به صورت سیستمی و بدون بررسی 
ماموران مالیاتی خبر داد. عبدالناصر همتی، 
 وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: در سال های 
قبل بخش عمده ای از اظهارنامه های مالیات 
بر درآمد مستغلات اجاری اشخاص حقیقی 
در قالب حسابرسی اداری و میدانی توسط 
ماموران مالیاتی حسابرسی می شد، اما در 
حال حاضر همه اظهارنامه های مالیات بر 

درآمد مستغلات اجاری اشخاص حقیقی 
به تعداد ٩٢٥ هزار و ١٣٦ به صورت سیستمی 
و بدون بررسی ماموران مالیاتی حسابرسی 
شده است.  وی افزود: در اجرای ماده ٩٧ قانون 
مالیات های مستقیم، خوداظهاری تعداد 
١١٦ هزار و ١٥٦ مورد از اظهارنامه های مالیات 
بر درآمد اجاره سال ١٤٠٢ اشخاص حقیقی 
بدون  سیستمی  بررسی های  به  عنایت  با 
ریسک تشخیص و مورد قبول واقع و اوراق 
قطعی آنها صادر و ابلاغ شده است.  همتی 

خاطرنشان کرد: همچنین در اجرای مقررات 
ماده ٥٤ قانون مالیات های مستقیم و آیین 
 ، نامه اجرایی موضوع ماده ٢١٩ قانون مذکور
تعداد ٨٠٨ هزار و ٩٨٠ مورد از اظهارنامه های 
مالیات بر درآمد مستغلات اجاری سال ١٤٠٢ 
اشخاص حقیقی که پس از بررسی در اجرای 
ماده ۹۷ قانون فوق دارای ریسک تشخیص 
داده شده بود، به صورت سیستمی و بدون 
بررسی توسط ماموران مالیاتی حسابرسی و 
برگ تشخیص مالیاتی آنها صادر و به مودیان 

مالیاتی ابلاغ شد.  به گزارش رسانه مالیاتی 
ایران، در سال های قبل قسمت عمده ای از 
اظهارنامه های مالیات بر درآمد مستغلات 
اجاری اشخاص حقیقی در قالب حسابرسی 
مالیاتی  ماموران  توسط  میدانی  و  اداری 
حسابرسی می شد که با این اقدام از ظرفیت 
به  حسابرسی  در  مالیاتی  ماموران  زمانی 
پرونده های بزرگ مالیاتی یا مشکوک به فرار 
مالیاتی و همچنین اجرای قرارهای رسیدگی 

استفاده خواهد شد. 

وزیر جهاد کشاورزی گفت: آنچه میزان ثبت سفارش 
مجاز برای واردات برنج و دیگر کالاها را مشخص می کند 

سوابق متقاضی در پنج سال پیش از ثبت سفارش است. 
غلامرضا نوری قزلجه، وزیر جهاد کشاورزی در گفت  وگو با 
ایلنا درباره شرایط تخصیص ارز واردات برنج به شرکت های 
واردکننده گفت: شرکت های واردکننده نه تنها در مورد برنج 
بلکه برای واردات همه کالاها و نهاده ها باید ثبت سفارش 
کنند، سامانه ثبت سفارش وزارت جهاد کشاورزی به سامانه 
اعتبارسنجی تجارت سازمان توسعه تجارت متصل است و 
براساس سوابقی که در پنج سال گذشته در این سامانه از 
متقاضی ثبت شده ظرفیت شرکت اعلام و مشخص می شود 
که در بازه زمانی تعیین شده چه میزان سفارش می تواند 

ثبت کند. 
گر رقم مجاز برای ثبت سفارش شماری از  وی افزود: ا
شرکت ها نسبت به شرکت های دیگر کمتر یا بیشتر است، 
به دلیل سوابق آنها در پنج سال پیش از زمان ثبت سفارش 

است.  وزیر کشاورزی تصریح کرد: این موضوعات به زودی 
در تارنمای وزارت جهاد کشاورزی به صورت شفاف و روشن 

بارگذاری خواهد شد، در داده هایی که بارگذاری می شود 
ضوابط و شرایط توضیح داده می شود و اطلاعات کسانی که 
توانسته اند ثبت سفارش بکنند و میزان واردات آنها یا عدم 
موفقیت آنها در واردات همگی در تارنما منتشر می شود و 

در اختیار عموم قرار می گیرد. 
برخی  واردات  در  همچنین  کرد:  خاطرنشان  نوری 
محصولات مانند چای و برنج این شرط وجود دارد که 
واردکننده در ازای واردات برای حمایت از تولید داخل 
کالای مشابه ایرانی را بخرد تا زمانی که انشا... به خودکفایی 
همه  کنون  ا اما  نباشد  واردات  به  نیاز  دیگر  و  برسیم 
واردکنندگان برنج و چای موظف هستند در ازای واردات 
محصول داخلی را خریداری کنند، حتی در مقطعی در 
کسانی  مورد روغن هم همین موضوع برقرار بود و تنها 
بودند  کرده  را خرید  تولید داخل  روغنی  که دانه های 
می توانستند روغن وارد کنند، این شرایط بسته به فصل و 

محصول متغیر است. 

وزیر اقتصاد: 

مالیات مستغلات اجاری سیستمی شد

ح کرد:  وزیر جهاد کشاورزی مطر

جزئیات ثبت سفارش کالاهای اساسی

کرده و این دو وزارتخانه  هادی قوامی: با این تفکیک بهره وری افزایش پیدا 

چابک تر می توانند اقدامات شان را انجام داده و به اهداف برسند. تفکیک وزارت 

راه و شهرسازی بار مالی برای دولت ندارد


